
70 nap pihenő után újra
megszólalt iskolánkban a
csengő, gyermekzaj verte fel a
nyári szünet után augusztus
31-én iskolánk udvarát, je-
lezve: eltelt a nyár, ismét kez-
dődik egy új tanév.

Csomor János az Oktatási,
Sport és Ügyrendi Bizottság el-
nöke köszöntőjében elmondta,
hogy városunk Önkormány-
zata mindent megtesz annak
érdekében, hogy iskolánk ta-
nulói minél sikeresebbek le-
gyenek. E nyáron is, mint már
több éve, az Önkormányzat tá-
mogatta a nyári táborokat, me-
lyekben sok tanuló vehetett
részt. Sok örömet kívánt az új
tanévhez, melyben sok siker
érjen minden tanulót, hogy a
tanév végén büszkén vehesse
át a szép bizonyítványt. Az Ön-
kormányzat e tanévben is
minden szülőnek iskolakez-
dési támogatást nyújt.

Kiss Csaba esperes úr kö-
szöntőjében elmondta, hogy
az új tanév mindig reménysé-
get hoz, a diákok próbálnak
belerázódni a tanulásba, a
szülők bíznak abban, hogy jó
helyre kerültek gyermekeik és
egyben kérte, hogy a közös cél
érdekében tartson össze
szülő, tanár, diák. Mező István
református lelkész a 90. zsol-
tárból idézett. Kérte, hogy a
tanulók tartsák fontosnak a
tanulást, legyen jutalmuk a
bölcsesség.

Bató Ilona igazgatóhelyettes
tanévnyitó beszédében el-
mondta, hogy 70 nappal ez-
előtt milyen büszkék voltunk
az év végi eredményekre, a pi-
henés alatt gazdag programok
várták a gyerekeket, sok tábor
közül válogathattak. Most a
csengőszó ismét hívta a régi és
új diákokat. A mai napra
sokan izgatottan készültek, hi-

szen az első osztályosoknak ez
az első évnyitójuk. Az osztály-
főnökök: Zsákné Urvölgyi
Edina, Bobák Ildikó és Barta
Judit tanító nénik már feldíszí-
tett tantermekkel várják új ta-
nítványaikat.    

Az 5. osztályosok júniusban
könnyezve búcsúztak osztály-
főnökeiktől és most Eszes
Szilvia, Antal Péterné és Ban-
káné Mező Katalin tanárnők
segítik, irányítják tovább sor-
sukat. Elmondta, hogy a 8.
osztályosokra nagy feladat
vár e tanévben, hiszen nekik
dönteniük kell, hol folytatják
tovább tanulmányaikat.

Bató Ilona igazgatóhelyet-
tes három fontos dologra
hívta fel a figyelmet. Első-
ként arra kért mindenkit,
hogy becsülje és óvja kör-
nyezetét, másodszor azt
ajánlotta, hogy mindenki
igyekezzen saját magából ki-
hozni mindazt, amire képes,
harmadik fontos érv, hogy
mindenkiben sok érték van,
így vigyázzon rá és legyen rá
büszke.

Minden évnyitó külön szín-
foltja az óvodások műsora. Az
óvó nénik által választott ver-
seiket szavalták az első osztá-
lyosok, melybe beleszőtték vá-

gyaikat, érzéseiket, az iskolával
kapcsolatos aggályaikat, fel-
merülő kérdéseiket, céljukat,

választandó szakmájukat is
megismerhettük. Jó volt látni
rajtuk a büszkeséget: lám, én
mától első osztályos vagyok.
Tudták, érezték, hogy ez a nap
soha vissza nem tér, az első év-
nyitó, ahol mindenki őket kö-
szönti, mindenki nekik kíván
sikert a számok, betűk birodal-
mában. Számos fénykép ké-
szült, mely maradandó emlék
lesz, évek múlva is visszaemlé-
kezve e napra: ilyen voltam a
2016-2017-es tanév kezdetén.

Elsős leszek,
Akár hiszed, akár nem,

Nagyon jó az én kedvem.
Tudod minek örülök?

Iskolába kerülök.
/Matos Maja/

–  Szabó Erika  –

Szeptember 1-jén a 8 órai
tanévnyitó ünnepséggel a
Deák Ferenc Gimnázium,
Közgazdasági és Informatikai
Szakközépiskolában is kezde-
tét vette a 2016/17-es tanév. 

Legizgatottabban valószí-
nűleg a középiskolai tanul-
mányaikat idén elkezdő, ki-
lencedikes évfolyam tanulói
várták az iskolakezdést. A 9.
A (osztályfőnök: Gubáné Ka-
szab Judit) 29, a 9. B (osztály-
főnök: Gyenes Krisztina) 30
diákja válik most a helyi kö-
zépiskola tanulójává. Az idén
is – immár ötödik éve – támo-
gatja a diákokat Jászárokszál-
lás Város Önkormányzata a
laptop-programmal. Ennek
keretében minden, a középis-
kolába beiratkozó tanulónak
ingyenes számítógép-hasz-
nálatot biztosítanak. Jelenleg
már minden, az iskolában ta-
nuló fiatal használhatja ott-
hon információkeresésre a
laptopját, hogy ily módon tá-
mogassa tanulmányait. A
tanévnyitó ünnepélyes kere-

tei között Csőke István alpol-
gármester adta át a diákok-
nak a számítástechnikai esz-
közöket. Csőke István kie-
melte azt, hogy Jászárokszál-
lás Város Önkormányzata je-
lentős összegeket áldoz az
óvodai, iskolai körülmények
javítására, a fiatal nemzedék
lehetőségeinek fejlesztésére.

Az ünnepség meghívott
vendége volt Csikós Miklós
jászkapitány, aki több szálon
kötődik az intézményhez:
édesapja a gimnáziumban
tanított, ő maga itt érettségi-
zett. Támogató munkájával
2012 óta segíti a Deák Fe-
renc Gimnáziumi Alapít-
ványt, a kuratórium tagja.

Beszédében felidézte azt az
emlékét, amikor elkezdett
dolgozni és először szembe-
sült azzal, hogy nincs többé
hosszú nyári szünet, ami a
diákévek talán legnagyobb
boldogsága. Arra biztatta a
fiatalokat, hogy használják
és élvezzék ki tanulóéveiket. 

Folytatás a 4. oldalon.
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Tanévnyitó ünnepség a gimnáziumban

A tanév megnyitása

Csikós Miklós jászkapitány a tanévnyitón

A jászkapitány a diákokkal

Mi már iskolások lettünk

Versekben mondták el vágyaikat az első osztályosok

Csengőszó
Útnak indul fecske, gólya,
Búcsúcsókot hint a nyár,
Minket újból hív a suli,
Csengőszóval visszavár.

/Mentovics Éva/
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A 2016. augusztus 22-én
megtartott soron kívüli ülé-
sen beruházásokkal kapcso-
latos két előterjesztést tár-
gyalt a város képviselő-tes-
tülete. 

A helyi Strandfürdőben egy
új gyermekmedence építését
már régóta tervezték, azon-
ban pályázati lehetőséget saj-
nos nem találtak hozzá. A tu-
risztikai pályázatoknál a na-
gyobb fürdőket részesítik
előnyben, ezért saját költség-
vetésből biztosítja a város az
új gyermekmedence megépí-
tését. A tervek elkészültek, az
engedélyek megvannak. A
vízforgatóval ellátott új gyer-
mekmedencében élményele-
mek, pihenőhely kapnak he-
lyet. A nyílt közbeszerzési el-
járás kiírásra került. Egy pá-
lyázat érkezett, ami azonban
magasabb összeget tartalma-
zott, mint amit a Képviselő-
testület korábban elfogadott.
Ezért a pályázatot eredmény-

telennek nyilvánították és
döntöttek annak újbóli kiírá-
sáról. Az új kiírás esetében is
ugyanaz a befejezés határ-
ideje: 2017. április 15. 

A második napirendi pont-
ban egy eredményes közbe-
szerzés lezárásáról esett szó.
A 22 utcás közbeszerzésnél
10 új utca fog elkészülni, 12
utca pedig a meglévő alapra
kap bitumen szőnyegezést
szintén saját költségvetésből.
Nagy volt az érdeklődés a
közbeszerzési eljárásra, 9 pá-
lyázat került beadásra. A leg-
jobb ajánlatot a DYNAMIC ÚT
Kft. adta nettó 110.763.871,-
Ft ajánlati árral. A 30 napos
teljesítési határidőnek kö-
szönhetően ez még ebben az
évben meg fog valósulni. Az
említett utcáknál 3 utcában
részleges ivóvízcsőcsere fog
történni, illetve két villany-
oszlop kerül áthelyezésre.

–  bb  –

Soron kívüli ülést
tartott

a Képviselőtestület

Köszönjük uram, hogy egy
új napra ébredtünk. Gyö-
nyörű kék az ég, a nap sugarai
melegen sütik fáradt végtag-
jainkat a reggeli séta alatt. 

Immár tizenegyedik éve
lakom az Apartman házban,
ami az otthonunk, ahova min-
dig szívesen jövünk haza.

Mikor telt el ez a sok év?
Mennyi minden történt azóta
bent is, kint is. Sok kedves la-
kótársunk már „fentről” néz
bennünket. Helyüket elfoglal-
ták új lakótársak, akiknek
ugyanolyan nehezen teltek
első napjaik, mint akkor ne-
künk. 

Magamról tudom, milyen
nehéz volt otthagyni otthono-
mat, kedves tárgyaimat, a
finom gyümölcsöket termő
kertemet, virágjaimat. Eleinte
még fel sem tudtam fogni,
hogy most már minden más
lesz. Távol a családtól, akik
már nincsenek, elsiratni őket,
míg én a dédi, itt vagyok öre-
gen, de fiatal lélekkel és szá-
molom napjaimat. 

Nem, nem vagyok elkesere-
dett, ez az élet rendje és még
sokat nevetünk sorstársaim-
mal esetlenségünkön. Egy
nagy család vagyunk és mint
az szokott lenni, vannak, akik
elhúzódnak, őket sajnáljuk,
de vagyunk, akik humorizá-
lunk és ha kell, elmegyünk

/habár már kevesen/ a
megye szépkorú otthonaival
versenyezni és mindig ho-
zunk haza díjakat. Volt sok
szép napunk, de keserűek is,
amikor drága szeretteinkre
emlékezünk. 

Bizony már csak ketten ma-
radtunk azok közül, akik elő-
ször költöztünk be a házba:
Nagy Sándorné Margitka és
én. De fel a fejjel, még süt a
nap, még tudunk jókat ne-
vetni, de azt is tudjuk, hogy
majd megfújják a takarodót
is. Megyünk uram és köszön-
jük, hogy addig is van még
szép és jó!  

–  Tita Valéria Erzsébet  –
Apartman ház lakója

A tizenegyedik
jubiláló évemre

A Képviselő-testület szep-
tember 6-ai, közmeghallgatás-
sal egybekötött soros ülésén a
Városgondnokság 2010-2015
közötti működéséről; a Ter-
málfürdő melegvizes meden-
céjének téliesítéséről, fejlesz-
téséről; a város népességcsök-
kenéséről; a várost elkerülő út
pályázati lehetőségeiről szóló
tájékoztatókat és egyéb előter-
jesztéseket tárgyalt meg. 

Az interpellációs időszakban
Dr. Gábris Emese jegyző is-
mertette az ülést megelőzően
kihelyezett fórumládában ta-
lált beadványt, mely Ballagó
Zsolt pénzügyi bizottság tag
tájékoztatóját tartalmazta.
Eszerint a jászárokszállási
Ipari Parkot elkerülő út meg-
építéséhez a Jobbik frakció
költségvetési előirányzatot ja-
vasolt, amely beterjesztésre
került az Országgyűlés szá-
mára, azonban azt nem fogad-
ták el.

Csomor János képviselő a
hulladékszállítással kapcsolat-
ban interpellált. A szelektív
hulladékgyűjtő zsákok nem
minden lakoshoz jutottak el, il-
letve a kitett zsákok elszállí-
tása sem történt meg minden
esetben. Javasolta, hogy átfogó
tájékoztatást kérjenek a szol-
gáltatótól a következő időszak
szállítási időpontjairól. 

Gergely Zoltán polgármester
válaszában elmondta, hogy a
város egyike azon települések-
nek, ahol a Regio-Kom Kft.
megkezdte a háztól történő
szelektív hulladékszállítást. Az
Önkormányzat több mint há-
romezer példányban sokszo-
rosította és juttatta el a lako-
sokhoz az ezzel kapcsolatos
tájékoztatót, mely tartalmazza,
hogy milyen módon kell gyűj-
teni a hasznosítható hulladé-
kot. A zsákos gyűjtés kényszer-
megoldás, a legcélszerűbb mű-
anyag hulladékgyűjtő edények
biztosítása lenne, mely azon-
ban hatalmas költsége miatt
csak pályázat útján valósítható
meg. A szolgáltató három
hetes szállítási időközöket üte-
mezett be, mely a zöldhulladék
mennyiségének függvényében
változni fog az őszi és téli idő-
szakokban.

Kovácsné Tősér Zsuzsanna
képviselő ugyancsak a hulla-
dékszállítással kapcsolatban,
illetve amiatt interpellált, hogy
számos ingatlannál a kerítés
mellett vagy a járda másik ol-
dalán annyira magas sövények
vannak, hogy megnehezítik a
gyalogos közlekedést, amelyre
fel kellene hívni az ingatlantu-
lajdonosok figyelmét vagy a
Városgondnokságnak kellene
foglalkozni vele. Gergely Zol-
tán polgármester ígéretet tett,
hogy a városi honlapon feltün-
tetik az aktuális szelektív hul-
ladékszállítási időpontokat. A
sövények miatt intézkedni fog-
nak, ahol szükséges, felszólít-
ják az ingatlantulajdonosokat,
illetve a Városgondnokság em-
bereivel rendezik a növényze-
tet. 

Dr. Olajos Gyula képviselő a
Murányi utca végén található

egykori tó környéke miatt szó-
lalt fel. Az utca végén nagyon
gazos, parlagfüves, szemetes a
terület, intézkedést kért. 

A járdaépítésekkel kapcso-
latban pozitív visszajelzések
érkeznek, de több utca is van,
ahol az ott élő idős emberek
nem tudják vállalni a kivitele-
zést, így a Malom utcában
lakók is segítséget kérnek a
járdaépítéshez. 

Gergely Zoltán polgármester
elmondta, hogy a megnyílt
szelektív hulladékudvarban
átveszik a zöldhulladékot, de
már nem olyan mennyiségben
szállítható ki, mint a korábbi
lerakónál. 

Mindenkit kért, hogy ha azt
tapasztalják, hogy valaki tiltott
helyen hulladékot helyez ki és
az illető valamilyen módon be-
azonosítható, jelezzék a Hiva-
talnak, hogy feljelentést tehes-
senek az ügyben. A Murányi
utca végén a nádas egy részét
már feltöltötték, rendszeresen
kaszálják a területet, de jelen-
leg nem használható a kistrak-
tor. Amint üzemkész lesz, újra
lekaszálják a területet.

A járdaépítéseket folytatják,
ahol indokolt, ott a közmunká-
sok elvégzik a kivitelezést. A
többi területen marad az ed-
digi konstrukció, vagyis az épí-
tőanyagot biztosítja az Önkor-
mányzat, a lakók pedig az épí-
tésben vesznek részt. A Malom
utca esetében felmérik az
anyagszükségletet, illetve beü-
temezik a kivitelezést is. 

Első napirendi pontként a
Széchenyi utca 1. szám alatti
épület felújítására benyúj-
tandó pályázatról döntött a
Képviselő-testület, mely eseté-
ben változtak az elszámolható
költségek, ezért módosítani
kellett a korábbi határozatot. A
pályázaton megnyerhető tá-
mogatás összege 19.856.980,-
Ft, saját forrásként a Testület
által biztosított rész pedig
26.283.567,- Ft. Így a felújítás
teljes költsége 46.140.547 Ft. 

A két ülés között végzett
munkáról szóló beszámolót
követően a Városgondnokság
2010-2015 közötti működésé-
ről szóló tájékoztatót hallgat-
ták meg a képviselők. Gergely
Zoltán polgármester el-
mondta, hogy az intézményi
létszámot a feladatokhoz iga-
zították. Ebben az időszakban
szüntették meg az irodát és ke-
rültek át a könyvelési és admi-
nisztrációs feladatok a Polgár-
mesteri Hivatalhoz. Miután az
irodáról nyugdíjba ment két
dolgozó, a feladatokat a Hiva-
tal munkatársai között osztot-
ták szét. Így a korábbi 33 főről
20 főre csökkent az intézmény
létszáma. A következő lét-
számcsökkentésre 2017. ja-
nuár 1-jén kerül sor. Az általá-
nos iskolában most hatan dol-
goznak, de egyelőre nem
tudni, hogy a KLIK vállalja-e az
ő foglalkoztatásukat. 

Telek Pál, a Városgondnok-
ság műszaki vezetője „A városi
strandfürdő melegvizes me-
dencéjének téliesítése, fejlesz-
tése” című tájékoztató tárgya-

lásakor ismertette, hogy mi-
lyen átalakítások szükségesek
ahhoz, hogy a strand téli üze-
meltetése megvalósulhasson.
A 38 fokos termálmedencében
télen is kellemesen lehet für-
deni, az úszómedence befedé-
sére volna szükség. Azonban a
medencék között nagy távol-
ságok vannak, mely nyáron
egy kellemes széttagoltságot
jelent a fürdőzőknek, viszont
télen kedvezőtlen adottság. A
jelenlegi kiszolgálóhelyiségek
nem téliesítettek, a medencék-
hez vezető utak lefedése funk-
ciójukhoz képest nagy költség-
gel járna és a nyári üzemelte-
tés során ezeket el kellene
bontani. A strand üzemelteté-
séhez egy-egy hideg- és meleg-
vizes kutat, illetve hálózati
vizet használnak. A melegvizes
termálkútból 110.000 m3 víz
kitermelése engedélyezett
éves szinten, tavaly 102.000
m3-t termeltek ki. Téli üzemnél
ez a mennyiség duplázódna,
amelyet a hatóság sem enge-
délyezne, illetve a több mint
negyvenéves kút pozitivitása
jelentősen lecsökkent. He-
lyette mindenképpen szüksé-
ges egy új kút fúrása, hogy biz-
tosítani tudják a működéshez
kellő vízmennyiséget. A beru-
házás rendkívül magas költsé-
gekkel járna, ezért célszerűbb
lenne egy új fedett medence
kiépítése megfelelő infrastruk-
túrával a termálmedence kö-
zelében. 

Gergely Zoltán polgármes-
ter kifejtette, hogy a téli láto-
gatókon túl az általános isko-
lások úszásoktatásához bizto-
sítana lehetőséget a téliesített
úszómedence. A tornaórák
egy részét úszásoktatással le-
hetne helyettesíteni, mert je-
lenleg nem minden feltétel
adott a teremben tartandó
tornaórákhoz. 

A hozzászólások és észrevé-
telek után a Képviselő-testület
határozatot hozott arról, hogy
a Polgármesteri Hivatal tervez-
tesse meg egy új, termálvizet
adó kút fúratását, készíttesse el
az új kút kiviteli tervdokumen-
tációját, valamint írjon ki terv-
pályázatot egy fedett úszóme-
dence és új öltözők látványter-
vének elkészítésére. A Testület
a feladatokra a 2016. évi költ-
ségvetés tartalékalapja terhére
5.000.000,- Ft-ot biztosít.

A város népességcsökkené-
séről szóló napirendi ponthoz
készült kimutatás 1990-től
2015-ig tartalmazott adatokat
a születések, halálozások, a be-
és kiköltözők számának alaku-
lásáról, az ezt befolyásoló gaz-
dasági, szociális, társadalmi vi-
szonyokról, változásokról.
Gergely Zoltán polgármester
megállapítása szerint ha a
2000-es évek elején az Ipari
Parkot nem sikerült volna lét-
rehozni, akkor nyolc-kilenc-
száz fővel lenne kevesebb a
város lakossága, mert az el- és
beköltözők aránya nem lenne
pozitív. 

A vámosgyörki és a jászberé-
nyi utakat összekötő elkerülő
út pályázati lehetőségeiről

szóló napirendi pontnál el-
hangzott, hogy a rendelke-
zésre álló, azóta elavult tervet
több mint tíz éve készíttette a
megyei önkormányzat. A meg-
lévő utakat kellene jobban ki-
használni, mert a területek ki-
sajátítása is hatalmas terhet je-
lentene. Ha a földutakat figye-
lembe véve próbálják elkerülni
a várost és azok kiépítését
szorgalmazzák, akkor szaka-
szokban ugyan, de tehermen-
tesíteni tudnák a várost. A
Képviselő-testület jóváhagyta,
hogy a földutakkal kapcsolatos
tervek elkészítésére árajánla-
tokat kérjenek. 

Ezt követően döntöttek a
Gondozási Központ Jászárok-
szállás szakmai programjának
jóváhagyásáról, illetve a HÉSZ
módosítási szándékaihoz kör-
nyezeti vizsgálat szükségessé-
gének kérdésében. 

A következő pontban a kép-
viselők sportcsarnok építésé-
nek támogatásáról tárgyaltak.
Az előterjesztés ismertetése,
az elhangzott vélemények és
hozzászólások után a Képvi-
selő-testület 3 igen, 3 nem sza-
vazattal, 3 tartózkodás mellett
nem fogadta el a sportcsar-
nokkal kapcsolatos határozati
javaslatot. 

Ezután döntöttek a település
szavazatszámláló bizottságai
tagjainak és póttagjainak meg-
választásáról szóló határozat
módosításáról, a 2015. évi
REKI támogatás visszautalásá-
val kapcsolatos többletköltség
igénylésére pályázat benyújtá-
sáról, a Dobó u. 9/A. és 11.
szám alatti ingatlanok össze-
vonásáról, valamint a Gyóni u.
30. szám alatti ingatlannal
kapcsolatos csereszerződés-
ről. Elfogadták a Bartók Béla,
Bem József, Hétvezér, Nyár,
Hattyú, Pethes Mihály, Pethes
Imre, Somogyi utcákat és a
Szent István telepet érintő út-
építési érdekeltségi hozzájáru-
lás megállapításáról szóló ha-
tározatot. 

Sor került a Városgondnok-
ság nyugdíjba vonuló intéz-
ményvezetője gépjármű költ-
ségtérítésének megszünteté-
sére és a Bursa Hungarica Ösz-
töndíjpályázathoz való csatla-
kozásra. 

A Polgármesteri Hivatal fű-
tési rendszerének átalakításá-
val kapcsolatosan döntöttek a
kivitelező személyéről. 

Az ülés végén Kovácsné
Tősér Zsuzsanna képviselő tá-
jékoztatta a Képviselő-testüle-
tet az Egészségügyi, Szociális
és Családvédelmi Bizottság át-
ruházott hatáskörben hozott
döntéséről, a Gondozási Köz-
pont SZMSZ-ének elfogadásá-
ról. 

A Képviselő-testület zárt ülé-
sen döntött a Városgondnok-
ság új intézményvezetőjének
kinevezéséről. 2016. október
1. napjától Telek Pál tölti be az
intézmény vezetői posztját. 

A Képviselő-testület követ-
kező soros ülése 2016. decem-
ber 6-án lesz. 

–  nir  –

Közmeghallgatást tartott a Képviselőtestület



A nagyárkiak és a Gazdakör
szervezésében ismét meg-
rendezésre került 2016. au-
gusztus 21-én a nagyárki
búcsú. Márkus Miklós a Gaz-
dakör elnöke elmondta, hogy

ezt a kerek évfordulót együtt
szeretnénk megünnepelni,
majd átadta a szót Tóth Lász-
lónénak, aki nagy tisztelettel
és szeretettel köszöntötte
ezen a szép napon a megje-

lenteket, meghívottakat.
2000 óta már 17. alkalom-
mal, a jó Isten segítségével
újból itt, a Nagyárkon ünne-
pelhetjük Mária mennybevé-
telének, a Nagyboldogasz-
szonynak ünnepét. Az ün-
neplésünk nagyon is aktuális,
annál is inkább, hogy a ke-
reszt, a harang 80 évvel ez-

előtt lett felszentelve ezen a
nemes helyen, a Nagyárkon.
A nagyárki hitélet megfelelő
gyakorlásához nagy előrelé-
pést jelentett, hogy 1936-ban
kialakították a miséző helyi-

séget az iskola épületében, ez
még a régi iskolán belül volt,
nem aminek az alapja még je-
lenleg is látható. Majd ennyi
idő után felidézte a régmúlt
idők előkészítéséről szóló
eseményeket, illetve azon
személyeket, akik segítőkész,
áldozatos munkájukkal hoz-
zájárultak, hogy ez a búcsú
megtartásra kerüljön. Igaz
volt már, amikor csak az idő-
járás húzta át számításainkat,
de ennek ellenére mi to-
vábbra is időt, energiát nem
kímélve vágtunk bele az
újabb szervezésbe, hogy min-
den évben emlékezetesebbé,
szebbé tegyük e jeles ese-
ményt, mert akkor is a Nagy-
boldogasszony napi búcsú
nekünk, nagyárkiaknak a mi
nagyárki búcsúnk marad.

A megemlékezést finom
ebéd és kötetlen baráti be-
szélgetés követte. Egy kicsit
fájó szívvel, ki könnyes szem-
mel, de élményekben gazdag
emlékekkel indultunk haza és
megfogadtuk, hogy „Jövőre
veletek ugyanitt!”

–  Görbe Erzsébet  –
Fotó | Tóth Lászlóné

A szervezők nevében meg-
köszönöm mindenkinek, akik
jelenlétükkel megtisztelték a
volt iskolai emlékmű avatását
és a szentmisén részt vettek.

Ez a szép és megható ün-
nepség nem lehetett volna, ha
Mozsár Lászlóné Marika, Jász-
ágó polgármester asszonya és
a képviselő-testület nem sza-
vazta volna meg a támogatást.
Jelentős anyagi hozzájárulás
és sok-sok szervező és fizikai
munka előzte meg az emlék-
hely kialakítását, az emlékmű
és a kereszt, valamint az isme-
retlen német katona emlék-
helyének elkészítését. Mind-
annyiunk nevében KÖSZÖN-
JÜK!

Megköszönöm mindenki-
nek, aki anyagilag is hozzájá-
rult e gyönyörű emlékhely lét-
rehozásához. Külön megkö-
szönöm Csikós Miklós jászka-
pitány úrnak és párjának, Mo-
zsár Lászlóné Jászágó polgár-
mester asszonyának, Gergely
Zoltán úrnak, Jászárokszállás

polgármesterének, Kiss Csaba
esperes plébános úrnak, vala-
mint a még élő pedagógusok-
nak: Macsi Sándornak, Szabó

Gyulának és kedves feleségé-
nek Görbe Saroltának, Telga-
recz Mária Izabellának, volt ta-
nítóink leányának, Kovács J.
Béla ÁBK elnöknek, hogy je-
lenlétükkel megtisztelték ün-

nepségünket. Hálásan köszön-
jük Kovács Zoltánné Krisztiké-
nek és énekkarának, valamint
Görbe Ildikónak, hogy szerep-

lésükkel még meghittebbé tet-
ték ünnepünket. Ugyancsak
köszönet illeti a megjelent lo-
vasokat és fogathajtókat. Je-
lenlétük emelte ünnepségünk
színvonalát.

Köszönet illeti mindazokat,
akik tevékenyen részt vettek a
terület rendbetételében Tősér
László gondnok vezetésével, a
megvendégeléshez süte-
ménnyel, kávéval, üdítővel
stb. hozzájárultak.

A német katona emlékére a
keresztet és a feliratot az
IUSTA Kft. vezetője Nagy
Gábor biztosította, a terepren-
dezésben Csuka Gábor segí-
tett, az emléktáblákat Ördög
László készítette. Köszönet
ezekért! Emlékszem vissza
gyermekkoromra: ha a ked-
ves szüleim befejeztek egy-
egy nagyobb munkát, mindig
azt mondták: „hál Istennek ez
megvan!” Én is csak ezt
tudom mondani. Sokunknak a
szívét öröm töltötte el 2016.
szeptember 11-én. A követ-
kező gondolattal zárom sora-
imat: Ember, Isten segítségé-
vel ha arra jársz, az itt élt em-
berekért mondj egy imát!

A szervezők nevében: 
Tóth László

A napraforgó betakarítása
túl van a félidején és az
utóbbi évek legjobb termé-
sét mutatja, amely 3-3,5
tonna/hektárt is eléri. Az
ára 104 ezer forint/tonna
nettó értéken, amely a beta-
karítás előrehaladtával
csökkenő tendenciát mutat.
A kukorica betakarítása
még nem kezdődött el, de a
termésbecslés szerint 7
tonna fölötti átlagra lehet
számítani. Az ár a 34 ezer
forint/tonnás szintet alig
haladja meg. Az őszi repce
több mint 1000 hektáron
került elvetésre, amelyből a
Zrt. 540 hektárt saját magá-
nak, 460 hektárt pedig az őt
megbízó gazdáknak vetett
el. Ez a mennyiség meg-
egyezik a tavaly elvetett te-
rülettel. Az őszi talajmun-
kákra jó körülmények kö-
zött, jó talajállapot mellett
készülnek a gazdák. A csa-
padékos időjárás ezeknek a
munkáknak kedvező felté-
teleket teremtett. A tej fel-
vásárlási ára sajnos a 64,-
Ft/liter árról nem akar el-
mozdulni, amely továbbra
is veszteséges termelést je-
lent. A sertés esetében már
pozitívabb a kép, a 420,-
Ft/kg-os nettó árat is el
lehet érni. Országosan a ko-
calétszám 20 ezerrel csök-
kent, ezzel együtt a hazai
kocaállomány egy év alatt a
tizedével csökkent. Azok a
termelők, akik a vesztesé-
gek ellenére nem csökken-
tették a tenyészállatok szá-
mát, ebből profitálhatnak. 

Az egészséges táplálko-
zásról, a közüzemi konyhák
működéséről sok szó esik
az utóbbi időben. Nagyon
helyesen odafigyel a közvé-
lemény és a szakma, hogy
mi kerül a gyerekeink tá-
nyérjára. Mennyi gyümöl-
csöt kapnak, mennyi az étel
sótartalma, mennyi a fehér-
jetartalma. Ezeknek az elvá-
rásoknak igyekszik a hét-
száz adagos iskolakony-
hánk is megfelelni. Tovább-
gondolást igényel azonban
az a tény, hogy 11 órára ké-
szen van az ebéd és az első
étkező csoportok 13 órakor
és ez utáni időpontokban
érkeznek 14 órát meghala-
dóan is. Az órarend összeál-
lításakor már a múlt év
szeptemberében és ez év
szeptemberében is kértem
az iskola vezetését, hogy fő-
képpen az alsó tagozatos
gyerekeknek 12 órát nem
meghaladó időpontban le-
gyen az ebédeltetés. Joggal
kifogásolják a szülők, hogy
az elsős gyerekek esetében
sem 12 órakor van az ebé-
deltetés, hanem jóval ké-
sőbb. Nagyon sok iskolánál
ezt úgy oldják meg, hogy az
órarend összeállításakor 12
és 12 óra 30 között szüne-
tet ütemeznek be, amely

alatt a gyerekek nyugodtan
meg tudnak ebédelni. Az Is-
kolakonyha vezetője egy
hétig percre pontosan felje-
gyezte, hogy melyik csoport
mikor érkezik és mennyi
idő alatt ebédel meg. Ebből
kiderül, hogy 13-14 perc
alatt fogyasztják el az ebé-
det a gyerekek, amely szin-
tén nem nevezhető egészsé-
gesnek. A szülőkkel össze-
fogva, az iskola vezetésének
döntésével megerősítve
lehet ezen változtatni, mert
nem lehet kifogás az, hogy
mit csinál az iskola azokkal
a gyerekekkel, akik nem a
menzán étkeznek. Ez szer-
vezéssel megoldható. Közö-
sen többet kell tennünk
azért, hogy gyermekeink
egészséges felnőttek legye-
nek. Az általános iskola ve-
zetésével az Iskolakonyha
felmérését megosztottam
és személyesen is kértem
intézkedésüket. 

A termálfürdő nyitvatar-
tását az iskolák kérésének
megfelelően október 2-ig
meghosszabbítottuk. Hét-
főn, kedden szünnapot tar-
tunk, szerdán, csütörtökön
csak az iskolák diákjait fo-
gadjuk, pénteken, szomba-
ton és vasárnap mindenkit
szívesen látunk. Az iskolák
diákjai ezeken a napokon is
kísérővel térítésmentesen
látogathatják a termálfür-
dőt. A gyermekmedence
építésére 2. körös közbe-
szerzési eljárásunk szep-
tember végével zárul, kilenc
érdeklődő van és bízom
benne, hogy versenyképes
árat fognak közölni. A beru-
házást saját forrásból finan-
szírozzuk, pályázati lehető-
séget nem találtunk. A gyer-
mekmedence a 2017-es nyi-
tásra meg fog épülni. A ter-
málfürdő további fejlesztési
koncepcióját készítik, a jövő
évre egy új termálkút meg-
fúrását tervezzük, amelynek
engedélyezési eljárása októ-
ber hónapban elindul. 

Az utcáinkon kevés fa ta-
lálható és így ősszel még
ezek is veszélyben vannak,
mert a falevél, a lehulló ágak
munkát adnak az ingatlanok
tulajdonosainak. Ilyenkor
növekszik a kivágási enge-
délyek kérésének száma. A
lakható környezethez hoz-
zátartoznak a fák, bokrok,
cserjék és ezek számát nem
csökkenteni, hanem növelni
kell. Pályázatot hirdet az Ön-
kormányzat közterületek fá-
sítására oly módon, hogy
többszáz darab birsalmafát
vásárolunk meg. Azoknak az
utcáknak a jelentkezését
várjuk, ahol minden lakó
partner a fák elültetésében
és gondozásában. A részle-
teket honlapunkon jelentet-
jük meg. 

–  Gergely Zoltán  –
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Polgármester jelenti Kedves volt gyarokpartiak!

Koszorúzás

Emléktábla

Mozsár Lászlóné polgármester asszony beszédet tart

Nagyboldogasszony napi nagyárki búcsú



225 éve született iskolánk
névadója Széchenyi István. Rá
emlékeztünk koszorúzási ün-
nepségünkkel az iskolánk
falán elhelyezett dombormű-
vénél, mely méltó lett a nagy
magyar emlékeihez. Korának
különleges és kivételes em-
bere volt ő, tetteivel, ember-
ségével, a ránk hagyott alko-
tásaival. Gróf Széchenyi Ist-
ván hatalmas, tavaly hungari-
kummá vált írott életműve
ma is útmutatásul szolgálhat.
Filozófiai alapvetései, a meg-
fogalmazott gondolatai, köny-
vei és az ezek realitását bizo-
nyító gyakorlati alkotásai
nem csupán a múltban és a
magyarok számára hordozott
értékeket, hanem a mának is
szól, a sorsuk javításáért
tenni akaróknak szerte a vi-
lágban.

„Az ember rendre átél ezt és
azt. Lát más földeket és sok
féle embert. Megharcolja a
magáét, ahol kell, küzd, és
néha szomorkodik, és néha
vannak jó napjai is. És mégis.
Sehol a világon nem érzi azt,
amit azon a földdarabon
érez, aminek otthon a neve.
Az ember máshol látja az
életet, éli az életet, küzdi, mo
solyogja, vagy siratja az
életet. De otthon érzi. Érzi az
életet. És ezért szép, hogy van
otthonunk, még akkor is, ha
nem vagyunk benne egészen
otthon.”  /Wass Albert/

A hagyományoknak meg-
felelően az alsós tanulók is
megemlékeztek iskolánk
névadójáról. A Szent Vince

út tanulói Széchenyi emlék-
túrát szerveztek a Mátrába.
Egy csodálatos verőfényes
napon Mátraházáról Sástóra
tervezték a túrát vezetőjük-
kel, Csikós Miklóssal. A túra
közben megfigyelték az erdő

színváltását, a különböző
szinteken élő növényeket. A
túra során sajnos egy zápor
lehetetlenné tette a cél el-
érését, így megszakítva az
utat - bár annál nagyobb él-
ménnyel tértek haza tanítvá-
nyaink. A hideg eső nem
vette el a túrázók kedvét, a
mentesítő buszok megérke-
zéséig időtöltésként énekel-
tek, tornáztak a gyerekek a
tanító nénikkel együtt.

Ez évben iskolánk gyermek-
szervezete a hagyományt foly-
tatva gróf Széchenyi István
születésnapja alkalmából „Ki-
művelt emberfők sokaságában
rejlik a nemzet igazi ereje”
címmel ünnepi beszédíró pá-

lyázatot hirdetett 7-8. osztá-
lyos tanulók részére, valamint
a felsős tanulók részére gróf
Széchenyi István élete és gya-
korlati tevékenysége címmel
plakát- és makettkészítő ver-
senyt hirdetett. A legjobb pá-
lyaművekért a tanulók oklevél-
ben, emléklapban, diákönkor-
mányzati és tantárgyi dicséret-
ben, valamint iskolánk alapít-
ványának tárgyi jutalmában
részesültek. Az elkészült

művek iskolánk főépületének
aulájában tekinthetők meg.

Széchenyi István szellemisé-
gével azonosuló, a mai kor
gyermekének követendő pél-
dát adó pályázatok közül a
nyertes ünnepi beszédet Hor-

váth Ákos 8. a osztályos tanuló
készítette, melyhez gratulálunk
és az olvasókkal szeretnénk
megosztani a nyertes pályáza-
tot, mely iskolánk koszorúzási
ünnepségén hangzott el.

Háromszáz évig 
várt rád nemzeted 

Nem rég jövél 
s több század életed.

Atyád a nép volt, 
nevelőd a vész,

Vész karja 
a legjobb baráti kéz….

Ha lesz egy nap, 
hol millió szemek
Mint egy szívből 

egy könnyet ejtenek,
Ha lesz egy sír, 

hol reményt nem lelünk,
Hisz életed örökké 

kell nekünk 
Emléked egy hazának 

fénye lesz..
/Jámbor Pál/

–  Szabó Erika  –

Folytatás az 1. oldalról.
Tegyenek meg mindent

azért, hogy biztos alapokkal
induljanak útnak a továbbta-
nulás, munkavállalás irá-
nyába. Ezeket a biztos alapo-
kat az iskolában tudják meg-
szerezni.

A tanévnyitó befejezését
követően az érdeklődő diá-
koknak lehetőségük nyílt
arra, hogy kézbe vegyék, fel-
próbálják a jászkapitány ru-
házatát, díszfegyvereit és be-
szélgetést folytassanak Csi-
kós Miklóssal.

Majkutné Tóth Emma igaz-
gatónő ezekkel a gondolatok-
kal nyitotta meg a tanévet:

„Kedves Diákok! Az iskola-
táska, amit ma lazán válla-
tokra vetve elhoztatok maga-
tokkal, még üres. Remélem,
olyan tudással töltitek meg,
ami akkor is megmarad, ha a
táskából már kikerülnek a
könyvek. Fontos, hogy az is-
kolai pillanatokhoz élmények
társuljanak, a tanulásból
nyert tapasztalat gazdagítsa
mindennapjaitokat, legyen
meghatározó egész életetek-
ben. Kívánom, zárjátok olyan
eredményesen a tanévet,
mint amilyen bizakodással
most elkezditek!”

–  Bágyi Rita  –
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Tanévnyitó
ünnepség

a gimnáziumban

A laptopok átadása

Az ünnepség résztvevői

Horváth Ákos, az ünnepi
beszéd nyertese

Emléked
egy hazának fénye lesz…

Azért gyűltünk ma össze, hogy megünnepel
jük iskolánk névadója Széchenyi István születé
sének 225. évfordulóját.

A legnagyobb magyar. Így említjük meg
napjainkban őt. Ezt mondta róla későbbi po
litikai ellenfele, Kossuth: „polgári erényben
nagy férfiak, minő például az, kit én, nem
gyáva hízelgésből, hanem meggyőződésből, a
magyarok legnagyobbikának szoktam ne
vezni.” De miért szolgált rá erre a megtisztelő
névre? Mert eszméi örökérvényűek. Mert ren
geteget tett a hazáért, az élet minden terén
nagyot alkotott, sőt sokak szerint ő az, aki a
modern Magyarország alapköveit lerakta. De
mégis, az ő tettei, alkotásai nélkül a magyar
nemzet nem lenne az, ami.

Bécsben született 1791. szeptember 21én.
Tudását szorgalma és precíz tanulása alapozta
meg. Fiatal korában katonáskodott, és renge
teget utazott. Tapasztalatait később hasznosí
tani tudta. Az utazásai során azt látta, hogy
Magyarország elmaradott, s elhatározta, hogy
tenni fog a változások érdekében.

Először a lóversenyt honosította meg hazánk
ban. Később első, a Lovakrul címet kapó röpira
tában foglalkozott a lovakkal és a lóverseny
nemes sportágával. Talán legnagyobb érdeme
a Magyar Tudományos Akadémia magalapí
tása, amelynek érdekében feláldozta egyévi jö
vedelmét. 60.000 Ftot ajánlott fel, de befekte
tése sokszorosan megtérült. Ezt vallotta: „A tu

dományos emberfő mennyisége a nemzet igazi
hatalma… Nem termékeny lapály, hegyek, ás
ványok, éghajlat satöbbi teszik a közerőt,
hanem az ész, mely azokat józanon használni
tudja.” Ezért alakult meg az Akadémia. Ezért ál
dozta saját keresetét. A Lánchíd pedig az ő
nevét viseli, nem véletlenül… Ez volt az első ál
landó összeköttetés Pest és Buda között. Széche
nyi lánchíd… Csak egy a rengeteg utca, tér, köz
épület közül, mely az ő nevét viseli. Ez is mu
tatja nagyságát. Hisz ő volt a legnagyobb… Iro
dalmi tevékenysége is szembetűnő. Leghíresebb
művei: Hitel, Világ, Stádium. E három művével
is csak segítette hazája, hazánk fellendülését. A
balatoni gőzhajózást és a Nemzeti Kaszinót is
neki köszönhetjük. Köszönjük hát meg neki! Ha
személyesen meg tudnánk tenni, nagyon sokáig
kellene hálálkodnunk.

Széchenyi István neve még ma is sokat jelent.
A felgyorsult világban is becsülendőek az ő esz
méi, gondolatai, mert mint említettem, azok
örökérvényűek. Ha kicsit is úgy gondolkodunk,
mint ő, a magyar nemzet sokat nyerhet. Ma is
szükségünk van szellemi hagyatékára. Jobban,
mint gondolnánk. Széchenyi azt mondta: „Egye
sült erővel iparkodjunk azon, hogy Magyaror
szágon egy ember se legyen kenyér és ruházat
nélkül, födél és szakismeret nélkül és az erkölcsi
műveltséget senki se nélkülözze.” Jó volna egy
ilyen országban élni – hangzott Horváth Ákos
befejező gondolata.

Tisztelt jelenlévők, kedves tanáraim, diáktársaim!

ISKOLAKEZDÉSI TÁMOGATÁS
A jászárokszállási lakóhellyel vagy bejelentett tartózko-

dási hellyel rendelkező általános iskolás, középiskolás vagy
felsőfokú oktatási intézmény nappali tagozatán tanulmá-
nyokat folytató diákok részére a polgármester évente egy
alkalommal iskolakezdési támogatást állapít meg. 

Az iskolakezdési támogatás mértéke: 
ÁLTALÁNOS ISKOLÁNÁL:
– a nemzeti köznevelésről szóló törvény és a nemzeti

köznevelés tankönyvellátásáról szóló törvény értelmében
ingyenes tankönyvellátásban nem részesülő gyermekek
esetén 4.000,Ft/fő, – a nemzeti köznevelésről szóló tör
vény és a nemzeti köznevelés tankönyvellátásáról szóló
törvény értelmében ingyenes tankönyvellátásban része
sülő gyermekek esetén 2.000,Ft/fő,

KÖZÉPISKOLÁNÁL:
– a nemzeti köznevelésről szóló törvény és a nemzeti

köznevelés tankönyvellátásáról szóló törvény értelmében
ingyenes tankönyvellátásban nem részesülő gyermekek
esetén 6.000,Ft / fő, – a nemzeti köznevelésről szóló tör
vény és a nemzeti köznevelés tankönyvellátásáról szóló
törvény értelmében ingyenes tankönyvellátásban része
sülő gyermekek esetén 4.000,Ft / fő, 

FŐISKOLÁNÁL ÉS EGYETEMNÉL 10.000,Ft / fő. 

Az iskolakezdési támogatás kifizetése a kérel
mező által megjelölt bankszámlaszámra történő át
utalással történik. Az iskolakezdési támogatás
iránti kérelmeket tárgyév szeptember 01. és októ
ber 31. napja közötti időszakban lehet benyújtani
a Jászárokszállási Polgármesteri Hivatal Hatósági
Irodáján. A beadási határidő elmulasztása jog
vesztő. A támogatás iránti kérelemhez a tanulói jog
viszony igazolása szükséges! 

– Jászárokszállás Város Önkormányzata – 



Tősér János világszenzációi
akkor csúcsosodtak ki, amikor
augusztus 20-án, 102 évesen
leleplezte 100. születésnap-
jára készített egészalakos
Csörsz vezér szobrát, s ráadá-
sul azon a helyen, ahol már 81
évvel ezelőtt, 1935-ben or-
szágzászlót avatott. 

A szobrász azon felbuzdulva,
hogy két év műtermi magány
után a szobor a városközpont-
ban áll, elhatározta, hogy 103.
születésnapján, szeptember
21-én a köztérre állított szobor
megformálása idején készített
48 cm-es Csörsz vezér gipsz
kisplasztikákat ajándékoz.

Az ajándékozáshoz, a szüle-
tésnaphoz Gergely Zoltán pol-
gármester a városháza dísz-
termét az ünneplő rendelke-
zésére bocsátotta, aki három
mini szobrot hozott a hely-
színre. Egyet a polgármester-
nek, egyet Dr. Dobos László-

nak a Jászok Egyesülete ügyvi-
vőjének adott, egyet pedig ott-
hagyott Csányi Sándornak a
város díszpolgárának címezve.

A köszöntők között Gergely
Zoltán megjegyezte, hogy
Csörsz a békéről szól, mert az
ábrázolás szerint is a kardját
hüvelyébe dugta. Megígérte
tanár úrnak, hogy az alkotás
közben megfogalmazódott
gondolatát táblába vésve a
szoborra helyezik. "A háború-

nak vége, a kardot a hüvelyébe
nyomta, kicsit ütött is rajta."

Csikós Miklós jászkapitány a
nagy háború előtti utolsó bé-
keév szülöttjének nevezte, aki
összekötő az akkori és a mos-
tani békeévek között. Dr.
Dobos László pedig úgy fogal-
mazott: az elszármazott já-
szok is számontartják az ilyen
öreg tölgyet.

Ebből talán arra következ-
tethetünk, hogy Tősér János
belépőt kapott a Jászságért díj
felé vezető útra, hogy 2017-
ben újabb világszenzációt
okozzon. Tanár úr láthatóan
jól érezte magát, vörösborból
kortyintva egyik kedvenc nó-
táját is elénekelte, Az életemet
hol rontottam én el... kezdetűt,
majd interjút adott a Gyön-
gyösi TV-nek, s a stábtól úgy
búcsúzott, ha valami érdemle-
geset csinálok, értesítem ma-
gukat. –  and  –

Fotó | Szűcs Judit
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Óvoda krónika   
SZENT MIHÁLY HAVA  SZEPTEMBER

Nyarat meghazudtoló ká-
nikulával fogadott bennün-
ket szeptember. Jól tette,
hogy önző módon nem rej-
tette előlünk felhők mögé a
Napot, hanem gáláns elegan-
ciával rendelkezésünkre bo-
csátotta őt. Méltán megérde-
melve szélcsendet is rendelt
melléje, hogy testnek, lélek-
nek egyaránt minél hatható-
sabb gyógyírként szolgáljon.
Miért kell a terápia? Mert mi,
gyarló emberek, legtöbbször
kesergünk, mindig a múltat
siratjuk, s ezzel a jelen szép-
ségét beárnyékoljuk. Külö-
nösképp így van ez a nyár el-
múltával, mikor tünékeny
szabadságunk, jólétünk, ké-
nyelmünk siratjuk. Valóban,
az ősz számtalan kötöttséget
rejt a tarsolyában, ám a
fennmaradó helyet gondo-
san, ezernyi apró szépséggel
tölti meg. A megpihent óvo-
dai falak közt felhangzó
gyermekzsivaj, az illatos sző-
lőfürtöket körülvevő méhek
dongása, a természetből
áradó végtelen nyugalom, az
esténként állandósult kelle-
mes tücsökmuzsika mind
lelkünk feltöltődését szol-
gálja. Főképp akkor, ha tud-
juk, rászolgáltunk a nyuga-

lomra. Mi, az óvoda dolgozói
mindezt kiérdemeltük, mert
a nyarat jó hangya módjára a
pihenésen felül gondosko-
dással töltöttük. A megüre-
sedett óvodaépületek, udva-
rok jó alkalmat adtak erre.
Augusztus tomboló kániku-
lájában mindkét óvodaudvar
játékállományát felülvizsgál-
tattuk és a Tisza Park Kft.
észrevételei alapján a bal-

esetveszélyt sejtető hibákat
sikeresen elhárítottuk.
Dajka nénik és a közmunka
programban résztvevők
szorgos munkájának kö-
szönhetően a hinták, csúsz-
dák, mászókák, babaházak
védőfesték réteget kapva

megújultak, felfrissültek.
Nem csak kívül, de belül is
tettünk-vettünk. A Dobó úti
óvoda vizesedő falát, keríté-
sének lábazatát újra vakol-
tattuk. Több csoportszobába
kiegészítő bútorokat, sző-
nyegeket vásároltunk, a tor-
naszobába szekrényt készí-
tettünk a minél komforto-
sabb óvodai élet reményé-
ben. Rendben, szorgalmas

munkával lezajlott a nagyta-
karítás is, pedig ezt az össze-
tett munkát a szokásostól
két fővel kevesebb dajka
tudta elvégezni.  Szerencsére
nem betegség, hanem az élet
adta új helyzetnek volt ez
köszönhető. Történetesen a

Dobó úti óvoda két dajka né-
nijének státusza változott
meg. Horváth Gyuláné a nyár
folyamán nyugdíjas lett,
Tóth Sándorné pedig fel-
mentését kezdte meg. Egy
forró nyár végi napon fájó
szívvel, de nagy szeretettel
gyűltünk egybe a tavaly
nyugdíjba vonult volt mun-
katársainkkal együtt, hogy
ünnepélyesen is elköszön-
jünk tőlük. 

Furcsa nélkülük az oviélet,
de tudomásul vesszük, ez az
élet rendje… Örülünk, hogy
együtt dolgozhattunk, hogy
a közelükben lehettünk és
többé-jobbá válhattunk se-
gítségükkel. Sokat adtak, re-
méljük nekünk is sikerült vi-
szonozni mindent. Marika
csendes, jóságos lénye, mint
az ideális óvodai légkör őr-
zője-védője, szinte észrevét-
lenül terelte jó irányba foly-
ton változó kis közösségün-
ket. Éleslátásával felmérte az
aktuális helyzetet és jó dip-
lomáciai érzékkel annak,
akkor és úgy szólt, amikor és
ahogyan szükségesnek vélte.
Remek hozzáértésével, halk,
nyugodt beszédével min-
denkit megnyugtatott, hisz
mély igazságot közvetített…

Jutka vele ellentétben bő
beszédével, híres jókedvével
teremtett újfajta életszemlé-
letet. Példaértékű, hatalmas
optimizmusát csodálattal
néztük, s igyekeztük, ha csak
a morzsáját is magunkévá
tenni. Megtanultuk tőle, ho-
gyan kell a problémákat sző-
nyeg alá söpörni, s a pilla-
natnak élve boldognak ma-
radni. Mosolya, gyermeki ér-
deklődése, fürge mozgása,
cserfessége hiányozni fog. Jó
lenne, ha nemcsak bennün-
ket, de virágainkat is meg-
meglátogatná néha, hiszen
virágdoktorként is tiszteltük
Őt. Marika éleslátására is
szükségünk lesz a jövőben,
hiszen nélküle a szemünk
előtt lévő tárgyak is elve-
szettnek tűnnek!

Kedves dajkáinknak kíván-
juk, hogy nyugdíjas éveitek
teljenek nyugalomban, béké-
ben, szeretetben, egészség-
ben.  

S kik lettek utódaik? Bemu-
tatom őket. Tizenegy pályázó
közül, több közös eszme-
csere során hoztuk meg dön-
tésünk. A fotón látható balol-
dali fiatal új dajka Mihalovits
Nikolett, aki majd kétéves
kisfiát mamára bízva vállalta
az új kihívást. A kép jobb ol-
dalán Mustóné Mező Regina,
a fürgemozgású, azelőtt egy-
szerre két munkahelyen is
helytálló háromgyermekes
édesanya. Mindketten úgy
érezték, meghirdetett állása-
inkért érdemes eddig meg-
szokott életükbe csavart
tenni, s a kedvünkért élet-
könyvükbe új fejezetet
nyitni. Reméljük, hosszú,
sok-sok kellemes érzéstől át-
itatott, tartalmas, mások szá-
mára is példamutató rész
lesz, melyet érdemes az olva-
sónak nyomon követni.

–  Ferenczné Laska Erika  –
óvodavezető

A Jász Világtalálkozóhoz fűzött meg-
jegyzésemben nem személyeskedtem,
nem kutattam felelősöket, csupán érzé-
semnek és egy tény megállapításának
adtam hangot. Úgy látszik azonban, hogy
a főszerkesztő a legcsekélyebb kritikát is
tűzzel-vassal igyekszik kiirtani az újság
hasábjairól. Nem tudom, hogyan kell át-
lagot számítani lokálpatriotizmusból, de

ha valóban átlagon felüli lokálpatrióta
volnék, akkor mivel magyarázható, hogy
a hosszas előkészület során senki nem
volt kíváncsi a véleményemre…

Végül még az is kiderül, hogy én vagyok
az oka a Nadar-tó szörnyszülött elneve-
zésnek is… Kell nekem irkálni, mikor min-
den nagyon szép, minden nagyon jó…

–  dr. Földi József  –

Akinek nem inge, ne vegye magára!
Válasz a főszerkesztőnek

Helyesbítés
A Jászvidék augusztusi számában az I. világháborús szobor felújítására adakozók névso

rában Dr. Romics Imre és felesége Dr. Romicsné Dr. Görbe Éva nevét helytelenül tüntettük
fel. A hibáért szíves elnézésüket kérjük!

A Jászvidék augusztusi számában az I. világháborús szobor felújítására adakozók név
sorából kimaradt Guba Ferencné (Széchenyi utca) neve. A hibáért szíves elnézését kérjük!                                

/a szerk/

A világszenzáció folytatódott FELHÍVÁS
2016. október 1én Jászberénybe 
érkezik a magyar királyi korona 
hiteles, drágakövekkel ékesített, 
tűzzománc lemezekből készített

másolata,  mely két héten keresztül 
megtekinthető lesz a Jász Múzeumban.



Szeptember 14-én reggel a
verőfényes késő nyári napon
csapatunk szakmai kirándu-
lásra indult. Úti célunk a Gö-
döllői Faiskola, a Grassalko-
vich királyi kastély, valamint
a Nagyrédei Bormúzeum
megtekintése.

A Faiskolában lehetőség
volt a faiskolai termékeket,
örökzöldeket, díszcserjéket,
valamint a növényeknek
szükséges tápanyagokat
megvásárolni, szakmai ta-
pasztalatokat szerezni.

A Grassalkovich kastélyba
is ellátogattunk. Megcsodál-
tuk a részben, de gyönyö-
rűen felújított épületet és a

termeket. A pompás parkjai-
ban is nagy sétákat tettünk.

Ezután a Nagyrédei Bormú-
zeumba utaztunk el. Itt meg-
ismerkedhettünk a szőlőter-

mesztés és borkészítés régi és
újabb eszközeivel, folyamatá-
val. A szakmai program végén
vendéglátóink saját termesz-
tésű borainak egy részéből

kóstolót is kaptunk. Köszön-
jük a sok információt, türel-
met és kedvességüket. A nap
végére elfáradva, de a sok él-
ménytől feltöltődve tértünk
haza és bízva, a szerzett ta-
pasztalatokat saját kertjeink-
ben jobban tudjuk majd hasz-
nosítani, alkalmazni. Mert
mindig hasznos az új megis-
merése és saját kertjeinkben
való alkalmazása.

–  Nádas Illés, tag  –
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Bevezetésként ezúton is sze-
retnék köszönetet mondani az
Árokszállásiak Baráti Köre
egyesületnek a XXII. Jász Vi-
lágtalálkozó alkalmából át-
adott, az első világháború hő-
seinek emlékére állított em-
lékmű felújításához. A kezde-
ményezéshez sok árokszállási
és Árokszállásról elszármazott
magánszemély mellett az ön-
kormányzat is csatlakozott,
mely mindannyiunk számára
kézzelfoghatóan bizonyítja,
hogy a Baráti Kör jól végzi az
alapításkor kijelölt feladatot;
Jászárokszállás értékeinek,
hagyományainak közös erővel
történő ápolását, védelmét.

Köszönet illeti vitéz Balogh
Balázst, a Baráti Kör vezető-
ségi tagját az Árokszállás
anno képeskönyv elkészítésé-
ért. Ez a könyv első gyűjtemé-
nye Jászárokszállás történel-
mét bemutató képeknek. Igé-
nyes szerkesztése, színvona-
las kivitelezése méltón illesz-
kedik a nemes szándékhoz, az
értékes tartalomhoz. 

Mindezen aktuális ered-
mények nem homályosítják
el a Baráti Kör tagjai által a
Jászvidék újság hasábjain
sorozatosan olvasható hely-
történeti cikkeket, melyek
közül méltán emelhetők ki a
dr. Földi József tollából pub-
likált cikksorozatok. 

Hosszasan lehetne még so-
rolni a 30 éves egyesület által
a helytörténet kutatásában, az
emlékek megőrzésében és
megismertetésében elért
eredményeket. Joggal mond-
hatjuk, hogy az Árokszállásiak
Baráti Körének szokása a ha-
gyományőrzés, a  tradíciók
gondozása.

Az idei évben jászkapitány-
nyá történő jelölésemmel,
majd e tisztségbe történő be-
iktatásommal személyes élet-

emben is hangsúlyosabbá vált
a hagyományőrzés, melynek a
mai kor számára szóló üzene-
tét, úgy vélem, Kassai Lajos
Lovas íjász fogalmazta meg a
legszemléletesebben, misze-
rint: „Nem az ősöket kell kö-
vetni, hanem azt, amit az ősök
követtek.”

Ahhoz, hogy megértsük ezt
az üzenetet, hogy a történeti
emlékekből és tárgyakból ki
tudjuk hámozni azt az esszen-
ciát, ami valódi javunkat szol-
gálja, szükséges hogy ne hagy-
juk elenyészni, elveszni
munka- és használati eszköze-
inket, az egykor volt minden-
napok tárgyait, amelyekhez
események, s azok emlékei,
történetei kapcsolódnak, s ne
hagyjuk elhalványodni az em-
lékezést, az emlékeket, törté-
neteket és történéseket. S
mivel a múlt ideje hosszabb,
mint a jelené és oly sokan oly
sok mindent éltek meg, ezt a
feladatot nem tudjuk másként
végezni, csak összefogással.

Most tehát a fenti gondola-
tok jegyében összefogásra
szólítjuk fel mindazokat,
akik foglalkoznak az elmúlt
időket őrző emlékekkel, tár-
gyakkal. Javaslatommal
megkerestem a Baráti Kör
vezetőségét, akik támogatá-
sukról biztosítottak, így az
összefogásnak az Árokszál-
lásiak Baráti Köre ad keretet
és formát. Jelen Toborzó is a
velük való egyetértés jegy-
ében született meg és a Jász-
vidék szerkesztőségének tá-
mogató jóváhagyásával je-
lent meg.

A fentiekben leírtak okán
kezdeményezem az árokszál-
lási illetőségű, árokszállási kö-
tődésű, a hagyományokat gon-
dozó, azok iránt érdeklők
részvételével tartandó to-
borzó megbeszélés létrejöttét.

Reményeim szerint ezt a meg-
beszélést megtisztelik a jelen-
létükkel azok, akik foglalkoz-
tak és folyamatosan foglalkoz-
nak az árokszállási hagyo-
mánygondozással.  Azokra is
számítok, akik most szeretné-
nek megismerkedni ezzel.
Gondolják csak meg, hogy te-
lepülésünk történelme, közte-
reink és épületeink kialaku-
lása, az itt született tehetségek
életútja, az itt hajdan vagy még
ma is művelt mesterségek tör-
ténete, díszítő művészetünk,
éneklő és mesélő hagyomá-
nyaink mind-mind egy kin-
csesláda az értő figyelemmel
közelítők számára. Hiszem azt,
szükség van arra, hogy az itt
találtakat bemutassuk mai ko-
runknak, jövőnket hordozó
gyermekeinknek.

Árokszállásiak
Baráti Köre

CSIKÓS MIKLÓS 
jászkapitány 

kezdeményezésére
2016. október 7én

18 óra 
kezdettel

a Petőfi Művelődési
Házban

Toborzó 
megbeszélést

hirdet
az árokszállási

vagy Árokszálláshoz
kötődő 

hagyományok 
és történeti emlékek

iránt érdeklők
és az ezekkel 

foglalkozó 
hagyománygondozók

számára.

Árokszállási „Históriások”
Toborzó

Mi, 40 évvel ezelőtt végzett
gimnáziumi diákok nagy ér-
deklődéssel kérdezgettük egy-
mástól, hogy vajon lesz-e osz-
tálytalálkozónk. A válasz erre
mindig az volt, hogy folyamat-
ban van a szervezése. Eltelt a
nyár és egyszer csak a telefo-
nok, az üzenetek mind arról
szóltak, hogy 2016. szeptem-
ber 3-án ismét összejön az
1976-ban végzett IV.b osztály.

Sajnos osztálytársaink közül
már néhányan örök nyuga-
lomba szenderültek, ezért a
találkozó kezdetén a temető-
ben kis koszorúk, mécsesek
elhelyezésével emlékeztünk
meg róluk. Felidéztük, milye-
nek is voltak ők, hol és ki mel-
lett ültek az osztályteremben.

Ezután kimentünk a gim-
náziumba, megkerestük egy-
kori osztálytablónkat és meg-

állapítottuk, hogy mindenki
felett elröppent ez a röpke 40
év. A régi osztálytermünkben
Csombók Béláné osztályfőnö-
künk vezetésével megtartot-
tuk a hagyományos osztályfő-
nöki órát. A régi osztálynapló
névsora közben mindenkiről
megtudhattunk valami újat,
azokról is, akik nem jöttek el.
Jó, hogy vannak az osztálytár-
sak közül olyanok, akik ügyes
„nyomozók” és megtalálják a
távoli városban élő osztály-
társakat is és a kapcsolat fel-
vétele után tudnak mondani
róluk is valamit. Az óra na-
gyon gyorsan eltelt, melynek
végén az osztályfőnökünket
virágcsokorral köszöntöttük.
Kötetlenebb beszélgetés kö-
vetkezett ezután a Palóc üdü-
lőben, ahol a finom vacsora
elfogyasztása közben még

többet megtudhattunk a
másik családjáról, felidéztük,
kiről mi jut az eszünkbe, ki
volt az, aki a leckéit csak reg-
gelenként másolta… Nagyon
kellemesen eltelt ez a délután
és este. Köszönjük mindazok-
nak, akik a szervezésben
részt vettek, sajnáljuk azokat,
akik nem tudtak eljönni és re-
méljük, a következő találko-
zón ők is megtisztelnek min-
ket jelenlétükkel. Az iskolára
emlékezve Vántsa Zoltán ver-
séből idézek: 
„Ember lettem! És hittel val
lom: szeretni kell az iskolát,

mert szentély ez. 
Akár az ember,

ki most a Múltat kéri fel
igazolni egy örök tételt:

HOGY ÉLNI JÓ. 
ÉS ÉLNI KELL !”

–  Csoszor Erzsébet  –

Beléptem a régi iskolámba,
ahol diák voltam egykoron…

Nyaranta a Mozgássérültek Városi Cso-
portja mindig felkeres valamilyen gyógy-
fürdőt, ami mozgásszerveinknek gyógyha-
tású felüdülést jelent. Ebben az évben
Demjénre esett a választás.

Demjén Egertől 12 km-re, a Laskó-patak
völgyében, dimbes-dombos területen he-
lyezkedik el. Ebben a festői környezetben
található a gyógyfürdő, ahová ellátogat-
tunk. A mozaikkal gyönyörűen kirakott
medencéivel a római kori fürdők hangula-
tát idézi. A számos medence közül ki-ki

megtalálta az igényeinek megfelelőt, hiszen
a 690 méter mélyről feltörő víz sokféle pa-
nasz tüneteit enyhíti. Többek közt jó hatás-
sal van az ízületi fájdalmakra és a porcko-
pásra, javítja az izmok működését.

A fürdést befejezve a demjéni falunap ren-
dezvényét, a X. Hegyeskő Napot is felkeres-
tük, ahol Kovács Kati és Bereczki Zoltán
nívós műsorát tekintettük meg. A fellépések
előtt pedig Fortuna is mellénk szegődött,
mert csoportunk nagyon sok tombolanye-
reménnyel tért haza.   –  Kácsor Balázsné  –

Fürdőzés Demjénben
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Negyedik alkalommal ren-
dezett Családi Csapatversenyt
2016.08.28-án a Klímatechni-
kai Horgász Egyesület a keze-
lésében lévő Nádar tavon. 

Kedves olvasó! Sok az is-
meretlen az előző mondat-
ban? Ha elolvassa bemutat-
kozásunkat és a versenyről
készült beszámolót, ígérem,
hogy teljesen világos lesz az
első mondat.

A Nádar tó (ahogy inkább
ismerik az árokszállásiak:
Hűtő tó) a legenda szerint egy
névváltoztatási kérelemben
történt elírás alapján lett a hi-
vatalosan kezdeményezett
„Nádas tó” helyett Nádar tó. A
volt téglagyár bányagödre ala-
kult át hosszú évek alatt a
mostani lelket pihentető, hor-
gászélményeket adó és kikap-
csolódást elősegítő közösségi
területté. A horgászegyesület
a Hűtőgépgyár dolgozói bázi-

sán alakult 1975-ben és innen
származik az egyesület Klí-
matechnikai elnevezése is. Az
eltelt 41 évben mindig gazda-
godott valamivel a terület. 0,7
ha alapterületű tó körben a
part szélén és két öbölben
gazdag nádasban rejti a hala-
kat, horgászni a horgászrend
alapján csak a kialakított sté-
gekről szabad. 17 stég épült
körbe a tavon, amiket a stég

„tulajdonosai”, horgászai tar-
tanak karban, javítják, esetleg
újraépítik. Nem fiatal már a
horgásztanyánk, ami az idei
évben új padlóburkolatot ka-
pott és új ruhába is öltözhe-
tett, mert a XXII. Jász Világta-
lálkozó alkalmából rendezett
Jász Horgászverseny helyszí-
néhez illően kívülről is újra-
festettük közösségünk köz-
pontját. Pár évvel ezelőtt kb.
50 m2-es előtetőt építettünk a
horgásztanyához, így már a

versenyek után az eredmény-
hirdetést, a közösen elfo-
gyasztott ebédet és jó hangu-
latú élménybeszámolókkal
tarkított társalgást nem befo-
lyásolja egy esetleg hirtelen
zápor. Évente legalább négy
horgászversenyt szervezünk.
Ebből az egyik - talán a leg-
kedvesebb - a Családi Csapat-
verseny, melyet most
2016.08.28-án rendeztünk.
Amikor először meghirdettük
ezt a horgászversenyt, arra
gondoltunk, hogy legalább
egy verseny erejéig csábítsuk
ki a tópartra azon családtagja-
inkat, akik nem feltétlenül töl-
tenek sok időt az általunk
kedvelt hobbival, jöjjenek és
kóstoljanak bele a természet
ilyen típusú közelségébe, is-
merjük meg jobban egymást,
érezzük jól magunkat együtt,
mint egy nagy család. Az ere-
deti elképzelés jónak bizo-
nyult, szép számmal jelent-
keztek csapatok, melyeket egy
egyesületi horgásztársunk és
egy családtagja alkothatott. A
jó hangulatú verseny és az azt
követő ebéd, beszélgetés, ki-
kapcsolódás ismétlést kívánt.
Idén negyedik alkalommal
rendeztük meg a családok
számára ezt a versenyt, ami-
kor is 21 csapat nevezett. Saj-
nos az idei évben a horgász
szerencse csak a halastó egyik
felét látogatta meg, így ott
több hal akadt a horogra. A
halastó másik felén inkább
egymást szórakoztatták a
horgászok, amikor a kezdeti
lelkesedés megtörni látszott a
halak étvágytalansága miatt.

Szinte majdnem minden ver-
senyünket megtiszteli jelenlé-
tével polgármesterünk, Ger-
gely Zoltán. Most éppen más
elfoglaltsága miatt nem tudott
jelen lenni, de Csőke István al-
polgármester megkeresé-
sünkre jelezte, hogy szívesen
részt vesz rendezvényünkön.
A verseny megnyitása után
szót kérve méltatta az egyesü-
let által elért eredményeket,
tavunk rendezettségét. Az
eredményhirdetéskor ő adta
át a díjakat és egy meglepetés
díjat is hozott a legfiatalabb
horgásznak. Együtt fogyasz-
tottuk el a Kókai Gábor által
nagyon finomra sikeredett
vaddisznópörköltet és a hor-
gászfeleségek által készített
süteményeket. A természet
közelségében hobbinknak hó-
dolva, egymás baráti társasá-
gában eltöltött idő és kialakult
jó hangulat mellett kevésbé
tűnik fontosnak a horogra

csalt halak mennyisége, de
mégiscsak verseny volt, így
következzen az eredmény-
tábla.

Minden résztvevő csapat
emléklapot kapott.

I. helyezett csapat:
Kókai Imre, Kókai Imréné 
II. helyezett csapat:
Farkas László, Farkas Máté
III. helyezett csapat: 
Balogh Róbert, Vágó Csaba
A helyezett csapatokat

éremmel, oklevéllel és tárgy-
jutalommal díjaztuk.

Leggyorsabb halat zsák-
mányoló horgász: Bobák At-
tila, jutalma 1 üveg bor volt,
melyet már a hal megfogását
követően átadtunk.

A legnagyobb halat Farkas
Máté csalta horogra, díja ok-
levél, serleg, tárgyjutalom. 

A Csőke István legfiatalabb
horgásznak felajánlott aján-
dékát Váradi Panka 7 éves
gyermekhorgász vehette át,

aki nagyapjával, Szekeres Já-
nossal alkotott egy csapatot.

2015-től minden évben az
első helyezett csapat 1 évig
birtokolja a csapata nevével
gravírozott táblát tartal-
mazó vándorkupát, melyet a
következő két évben ismét el
kell nyernie ahhoz, hogy
végleg az övé maradhasson. 

Köszönjük a remek hangu-
latú verseny minden rendező-
jének, támogatójának, segítő-
jének a közreműködést! Ezút-
tal is köszönjük Városunk Ön-
kormányzatának és Gergely
Zoltán polgármester úrnak az
egész éves támogatását!

Várjuk a következő évet,
hogy elmondhassuk, hogy
ötödik alkalommal rende-
zett Családi Csapatversenyt
a Klímatechnikai Horgász
Egyesület a kezelésében lévő
Nádar tavon.

–  Kovács Alajos  –
elnök

Családi Csapatverseny

Első helyezett csapat: Kókai Imre, Kókai Imréné

Csőke István átadja az általa hozott ajándékot a legfia
talabb horgásznak, Váradi Pankának

Szokatlan időpontra szólt
idén a Szent Erzsébet Karitász
Csoport gyereknapi meghívója.
A hagyományos pünkösdi talál-
kozó helyett most szeptember
első vasárnapján gyülekeztünk
a Közösségi Ház udvarán. Az ér-
kezők jó barátokként üdvözöl-
ték egymást, hiszen sokan kö-
zülük ritkán látják egymást, az
együtt szórakozásra pedig még
kevesebb lehetőségük van. 

Ebben az évben már harma-
dik alkalommal látja vendégül a
Karitász Csoport a jászberényi
FÉK (Fogyatékkal Élők Klubja)

fiataljait és kísérőiket is, akik
mindig nagy örömmel vesznek
részt ezeken a találkozókon.

A közös ima és megnyitó után
a játéké volt a főszerep. A fiata-
lok festettek, kézműveskedtek,
jól érezték magukat egymás kö-
zött. A nap végén feltöltődve, új
élményekkel gazdagodva, a Ka-
ritász ajándékával mondhattak
búcsút egymásnak.

Köszönjük a Karitász Cso-
port tagjainak, hogy immár ki-
lencedik éve varázsolnak mo-
solyt a fiatalok arcára.

–  gbm  –

Gyermeknap? – akkor van,
ha mind együtt lehetünk!...

„Csak  a 
szeretetet  lehet 

vég  nélkül 
osztogatni  úgy, 
hogy  közben 

mégse 
fogy  el…”

Alig egy héttel a Jász Világ-
találkozó után a Mozgássé-
rültek Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Egyesületé-
nek városi csoportja invi-
tálta meg sérült fiataljainkat
és családtagjaikat egy közös
budapesti kirándulásra és
egy jó kis cirkuszi előadásra.
Meglepett, de nagyon jól is
esett a gesztus, sokan mond-
tunk örömmel igent a meg-
hívásra.

Bár az időjárás nem volt
kegyes hozzánk, az előadás
busásan kárpótolt a szokat-
lan hideg és az eső miatt. Az
„Atlantisz gyermekei” min-
denkit elvarázsolt, fiatalt,

idősebbeket egyaránt. Látvá-
nyos és lélegzetelállító, el-
gondolkodtató és szépsé-
ges… csak szuperlatívuszok-
ban lehet róla beszélni – il-
letve felesleges, elvégre ezt
látni kell!

Az előadás után – eső ide,
eső oda – mégiscsak elmen-
tünk egy kis városnéző vo-
natozásra, elvégre Pest gyö-
nyörű esőben is.

Délután egy kissé ázott, de
kellemesen elfáradt társaság
érkezett haza. Köszönjük a
lehetőséget és a kellemes
szombati kirándulást!

–  gbm  –

Miénk ez a cirkusz!...
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A 20. alkalommal megrendezett 
Cukorbetegek Klubja közgyűlése alkalmából

mondok köszönetet Veres Lászlónak, 
a klub elnökének és a klub valamennyi tagjá-
nak, hogy 17 évig a klub elnökhelyetteseként 

tevékenykedhettem. 
Köszönöm, hogy a jubileumi közgyűlésen 

a klub örökös tiszteletbeli 
elnökhelyettesének választottak. 

Rucsányi Istvánné
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MEGHÍVÓ
Sok szeretettel meghívjuk 

Önt és kedves családját
2016. október 9én 

14 órakor
a Jászágói Négyszállási 

Iskola helyén felállított em
lékkőnél szentmisével egybe
kötött megemlékezésünkre.

A szentmisét Szántó József
címzetes apát plébános

celebrálja.
Rossz idő esetén 

a szentmise a jászágói 
Jézus Szíve templomban

kerül megtartásra!

Jászágó Községi Önkormányzat

a Jászágó Szeme Fénye Alapítvány 
XIV. Jótékonysági báljára 

2016. október 15. 18 óra
Jászágó Művelődési Ház 

Zene: Barta Ferenc
Belépődíj vacsoráva legyütt: 3000,- Ft

Jegyvásárlás kizárólag elővételben 2016. október 10-ig!

Művelődési Ház - Bordás Anett             5124 Jászágó, Kókai tér 4.

Tel: 06-57-526-020 E-mail: jaszagomuvhaz@com

A bál bevételét a jászágói gyerekek kulturális és sz-

abadidős tevékenységének a támogatására kívánjuk

felhasználni! A rendezvényen büfé üzemel! 

Jászfa Alapítvány Kuratóriuma



Ha augusztus utolsó hétvé-
géje van, az Jászberényben a
Zagyvamenti Maraton és
Zagyva-kerülő Kör elnevezésű

futóverseny időpontja is. A 9.
alkalommal megrendezett
verseny startja a megszokott
Szántai kertből átkerült a
Margit-szigetre.

Ács Adriennek ez mindegy
volt, hiszen először indult
ezen a versenyen első félma-
ratonját futva. A meglepetést
az okozta számára, hogy a női
kategória győztese lett 103

perces idővel. Adrienn, aki
más sportokban is otthono-
san mozog, mintegy 20 éve
lett a futás szerelmese, mikor

tornatanára Kiss Béla 10 éve-
sen rávette egy mezei futóver-
senyre. Azt követően 3 évig
tájfutott is. Manapság heti egy
mátrai futás (10 km) edzésből
élve nyerte meg a félmaratont,
jó ebbe még tavaly belefért
egy előzd meg a kisvasutat
győzelem is.

Adrienn elmondta azt is,
hogy a verseny szervezett és
családias volt, vagyis jóízűen
evett Szabó Gyula tanár úr
bográcsgulyásából, s ott a
helye a jövő évi 10. jubileumi
futáson is, melyet, mint De-
meter Gábor szervezőtől
megtudtuk, újra a Szántai
kertből indulva teljesíthetnek
a versenyzők. Adrienntől meg
azt tudtuk még meg, hogy ok-
tóber 8-án egy budapesti fu-
tóversenyen indul, félmarato-
non, amikor éppen 30 éves
lesz. Teljesítettek itt párban is
árokszállási futók, így a Fitt-
Duó, Ballagó Bernadett, ők a

2. helyen végeztek, mögöttük
Kőrösiné Márkus Melinda,
Rédei-Tari Gabriella ME -GA
Team nevű párosa. A párosok

egymást váltva teljesítették a
21 km-t. Remélhetőleg ők is
azt fogadták, ott a helyük a ju-
bileumi 10-en is. 

–  and  –

Az elmúlt lapzárta óta eltelt
idő káresemények szempont-
jából csendesnek volt mond-
ható, mivel összesen 3 riasz-
tásunk volt tűzesethez. Igaz,
értesültünk működési terüle-
tünkön történt több közleke-
dési balesetről is, viszont a
társszervek nem kértek tűzol-
tói beavatkozást. Képzési ter-
vünk szerint mindkét szolgá-
lati csoportunk végrehajtotta
a helyismereti foglalkozáso-
kat a Széchényi István Általá-
nos Iskola épületeiben, haj-
dani gyermekkorunk helyszí-
nére visszatérve.

Káresemények:
Augusztus 18-án Visznek

külterületén tarló és szárazfű
égett, amihez Árokszállás/1-

es vonult vezetési gyakorlatát
félbeszakítva, egy gyorsbea-
vatkozó sugárral és kéziszer-
számokkal a tüzet eloltották.

Augusztus 19-én Jászárok-
szálláson a Táncsics utcában
égett száraz fű, az esethez
Árokszállás/1-es vonult, ahol
egy gyorsbeavatkozó sugárral
és kéziszerszámokkal a tűz el-
oltása megtörtént.

Szeptember 8-án Vámos-
györkre kapott Árokszállás/1-
es riasztást, ahol a vasútállo-
máson egy tehervonat fékbe-
rendezése kigyulladt, mivel
kiérkezésünkkor lánggal égés
már nem volt tapasztalható,
porral oltó védelme mellett
felügyeltük a kocsi visszahű-
lését, majd a helyszínt a MÁV
szakembereinek átadtuk.

Augusztus 27-én örömteli
szombatra ébredtünk, Tűzol-
tóságunk parancsnokhelyet-
tese Csáki Zsolt örök hűséget
fogadott menyasszonyának,
Szikszai Évának. Zsolt bele-
született a Tűzoltóságba, a
családi hagyományt folytatva,
édesapja Gyula nyomdokain ő
is csizmát húzott és immár 16
éve a hivatás szerelmese. De a
szíve már nemcsak a Tűzoltó-
ságért dobog és reméljük, ha-
marosan megörvendeztetnek
bennünket egy kis tűzoltóje-
lölttel a tradíciót folytatva.

Szeptember 17-ével újrain-
dítottuk a nyári szünet eltelté-
vel az ifjúsági tűzoltó képzést,

így újra várunk minden ér-
deklődőt szombatonként
10:00 órától, az eddigiekhez
hasonlóan.

Az idei évben darazsakkal
kapcsolatban talán mondhat-
juk rekordszámú megkere-
sést kapunk, viszont a feladat-
körünkből a Katasztrófavéde-
lem kivette az ezzel kapcsola-
tos kárelhárító tevékenységet,
így ezt a problémát a méhé-
szekre testálták. A darazsak
irtásával és méhek begyűjté-
sével foglalkozó méhészek el-
érhetősége megtalálható a
Katasztrófavédelem honlap-
ján. Viszont, mivel az élet nem
egyszerűen fekete és fehér, va-
lamint hosszú idők óta a tűz-
oltók is végezték ezt a tevé-

kenységet, mondhatjuk, napi
szinten keres bennünket a la-
kosság leginkább a darazsak-
kal kapcsolatban és amennyi-
ben lehetőség van, igyekszünk
is segíteni.

Településünkön új utak
épülnek, valamint régieket újí-
tanak fel, ez egy esetleges be-
avatkozás alkalmával megnö-
velheti a vonulási időnket, il-
letve egyes ingatlanok megkö-
zelítése gépjárműfecskendő-
vel igen nehézzé vagy lehetet-
lenné válhat. De ezzel kapcso-
latban örvendetes számunkra,
hogy a régi elavult altalaji tűz-
csapokat új, földfeletti tűzcsa-
pokra cserélik, megkönnyítve
ezzel egy esetleges későbbi
beavatkozásnál a táplálás, víz-
utánpótlás szerelését. Az utak
építésével kapcsolatban is ta-
lálkozhat velünk a lakosság,
mert az Önkormányzat kéré-
sére az építkezés útjába ke-
rülő fákat, bokrokat visszavág-
juk vagy eltávolítjuk, kérjük
megértésüket.

A felújítás, megújulás min-
den esetben örvendetes, mi
mégsem tudunk minden eset-
ben ennek örülni. A Polgár-
mesteri Hivatalban és a Műve-
lődési Házban is új fűtési
rendszer épül ki, viszont
ennek következtében a közös
udvarunkban földmunkákat
végeznek, ami csökkenti az
udvar használható, parkol-
ható méreteit. Ennek ellenére

az ügyintézés az intézmé-
nyekben mondhatni zavarta-
lanul üzemel, ami egy „parko-
lási verseny” kialakulásához
vezetett. Megkérnénk a lakos-
ságot, az ügyintézésekhez ve-
gyék igénybe az udvaron kí-
vüli egyéb parkolókat, mivel
150-200 méteres távolságon
belül elég sok kiépített parko-
lóhely található. Napi szinten
problémát okoz, hogy az ud-
varon az ügyintézésre érke-
zők „elhajítják” az autóikat,
mert „csak ide jöttem a kor-
mányablakba”, „csak egy pár
percre ugrottam be”, „ha hal-
lom a szirénát úgyis kijövök”…
Mivel évek óta SMS alapú ri-
asztási rendszert használunk,
a sziréna már csak akkor hall-

ható, ha elindultunk és a fecs-
kendő az útjában álló autó
előtt áll! Nálunk a vonulás
nem választható opció,
hanem jogszabályban előírt
kötelezettség, azt pedig úgy
gondolom, nem kell magya-
rázni, hogy aki a segítséget
várja tőlünk, annak minden
perc számít! Ezért ha vonulási
utunkat elzárja egy szabályta-
lanul parkoló gépjármű, tehát
egy riasztás alkalmával aka-
dályozza a fecskendő vonulá-
sát, fotókat fogunk készíteni
és megtesszük a megfelelő
jogi lépéseket.

Az ősz beköszöntével a kerti
hulladékok megszaporodnak,
amelyeknek égetése önkor-
mányzati rendeletben szabá-
lyozott.  

Jászárokszállás esetében a
14/2005. (X.28.) Önkormány-
zati rendelet alapján:  „(3)
Avart és kerti hulladékot
égetni megfelelő légköri vi-
szonyok (szélcsend) esetén
8:00-20:00 óra közötti idő-
szakban lehet, az országosan
elrendelt általános tűzgyújtási
tilalom idejét kivéve.”

Jászágó település esetében
14/2006. (XI.30.) Önkor-
mányzati rendelet alapján:
12.§ (8) A nyílttéri égetés vég-
zésének rendelet szerinti en-
gedélyezett időpontja: A hét
kedd és csütörtök napján.

–  Mezei Tibor  –
parancsnok
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Tűzoltóságunk hírei ELSŐ 
ALKALOMMAL

JÁSZÁROKSZÁLLÁSON!
„A futás nem minden, de nincs minden futás nélkül!”

Napról napra egyre többen
vallják a címben írtakat, hi-
szen óráról órára egyre töb-
ben gyalogolnak, futnak,
sportolnak. 

A rendszeres sportolás
nélkülözhetetlen eleme lesz
sokak életmódjának. 

Többek között így jöhetett
létre sikeresen – egy amatőr
sportoló Vadász Vince „gyer-
meke”-ként – az Országfutás
2015-ben fantasztikus szá-
mokkal. Az ötletgazda, Va-
dász Vince hívott mindenkit,
hogy fusson, gyalogoljon, tú-

rázzon 5 km-t bárhol az or-
szágban és jelentkezzen az
Országfutás honlapján. Ere-
deti elképzelése az volt,
hogy legyen annyi teljesített
km, amely körbeérné a 2246
kilométeres országhatárt,
így ötlete lett a névadó.

Év elejétől havonta szerve-
zett Győri Csilla futást, mely
többünknek igazi kedvcsi-
náló volt a rendszeres spor-
toláshoz. Ezek a futások jó

alapot adnak ahhoz, hogy
ehhez az országos kezdemé-
nyezéshez csatlakozzunk az
októberi futásunkkal. Vá-
runk Mindenkit, aki kedvet

érez egy közös futáshoz, gya-
logláshoz. Részletek hama-
rosan szórólapon és Face-
book-on!

–  KisSimonné Goda Éva  –

Eddigi eredmények:

Futónők a Zagyva mentén

FittDuo – Mega Team


